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Spørgsmål nr. 1141 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for politiets ageren i den omtalte sag i 

artiklen "Slog med støttefod fra cykel: Unge endte i masseslags-

mål i Skærbæk" fra jv.dk den 3. september 2018?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en ud-

talelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet et bidrag fra 

Syd- og Sønderjyllands Politi, der har oplyst, at politikredsen 

onsdag den 29. august 2018, kl. 21, modtog en telefonisk anmel-

delse om et slagsmål ved Skærbækcentret. Umiddelbart herefter 

ankom politiet til stedet, hvor fire lokale unge henvendte sig og 

anmeldte sig udsat for vold.  

Politiet sikrede på stedet identiteten på seks skoleelever, som ef-

ter det oplyste havde været involveret i episoden, samt identite-

ten på to vidner til brug for den videre efterforskning. Fem af de 

seks skoleelever var under den kriminelle lavalder, mens den 

sjette var fyldt 15 år. Politiet sikrede tillige en støttefod fra en 

cykel, som var blevet anvendt som slagvåben.

Syd- og Sønderjyllands Politi har oplyst, at sagen fortsat er un-

der efterforskning. På det foreliggende grundlag forventes det, 

at den 15-årige skoleelev vil blive sigtet for vold, mens de øv-

rige fem elever, som er under den kriminelle lavalder, ikke kan 

retsforfølges. Det vil i stedet være op til de sociale myndigheder 

at vurdere, om der er brug for en myndighedsmæssig indsats 

over for disse unge.”
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